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PAMATUJETE SE? 

30. SRPNA 2020

Se starostkou kolem Pětky
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MALÝ VIRUS A VELKÝ STRACH

Více: https://cs.wikipedia.org/wiki/Covid-19

https://cs.wikipedia.org/wiki/Covid-19
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A VŠE JE JINAK – JAKÁ ZMĚNA?

Zdroj: Blesk.cz

https://www.idnes.cz
/auto/zpravodajstvi/k
ornavirus-doprava-
obsluznost-dopravni-
podnik-verejna-
doprava-autobus-
tramvaj-vlak-metro-
mhd-
dpp.A200427_13491
7_automoto_fdvZdroj: iDnes.cz

https://www.blesk.cz/clanek/regiony-praha-praha-zpravy/644518/prazska-doprava-v-dobe-koronaviru-lide-se-do-mhd-nehrnuli-radsi-jeli-autem-nebo-sli-po-svych.html12
https://www.idnes.cz/auto/zpravodajstvi/kornavirus-doprava-obsluznost-dopravni-podnik-verejna-doprava-autobus-tramvaj-vlak-metro-mhd-dpp.A200427_134917_automoto_fdv
https://www.idnes.cz/auto/zpravodajstvi/kornavirus-doprava-obsluznost-dopravni-podnik-verejna-doprava-autobus-tramvaj-vlak-metro-mhd-dpp.A200427_134917_automoto_fdv
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A VŠE JE JINAK – JAKÁ ZMĚNA?

Během pandemie se snížil dopravní 
provoz, lidé používají méně hromadné 
dopravy z důvodu omezení kapacity a 
vlastního strachu z nakažení virem. 
Řada zemí proto prezentuje své 
stanovisko, že po Covid-19 budou lidé 
používat hlavně osobní automobily, 
což může vést k přetížení silniční sítě. 

Řešením může být rozdělení dopravy podle pravidla - na krátké vzdálenosti (2 až 5 
nebo dokonce 10 km) používáme buď klasická nebo nová zařízení osobní mobility, 
jako je kolo, elektrické kolo, skútr a dokonce i in-line brusle. V této situaci se jízdní 
kolo stává nejdůležitějším alternativním prostředkem individuální dopravy. Jeho 
použití také znamená zlepšení fyzické kondice a zdravotního stavu. 
PIARC (Světová silniční společnost), New mobility behaviour in post Covid-19 
world – V4 perspective, 22. 7. 2020
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BEZ PENĚZ TO NEJDE…
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…ALE BUDE TO STAČIT?

„Má-li město vstřebat pohyb většího počtu lidí, přes auta 
už to nejde. Proto moderní metropole vyhrazují kolům 
i kus existující silniční sítě, aby se dalo na kole bezpečně jet 
i tam, kudy vede nejrychlejší spojení. Kolo se pak stává 
praktickou a nejrychlejší volbou, ne jen otázkou názoru 
nebo radosti z pohybu.
Kličkovat s investicemi tak, aby si automobilisté ničeho 
nevšimli, je podle současného vedení Prahy politická 
nutnost. Je dobře, že s nimi magistrát začal. Ale skutečná 
„udržitelná mobilita“, kterou slibuje, bude chtít víc.“

Celý text na
https://www.respekt.cz/komentare/novy-plan-prahy-
potesit-cyklisty-nenastvat-ridice
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DNES KONČÍ EVROPSKÝ TÝDEN MOBILITY
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LETOŠNÍ ROČNÍK BYL JINÝ

„Chci na úvod všem z vás, kteří přispívají k tomu, že se začínáme 

nejen ve městech pohybovat trochu jiným způsobem, než je dnes 

zvykem, poděkovat. Čistota životního prostředí je pro kulturu a kvalitu 

života ve městech skutečně zásadní,“ uvedl předseda Senátu Miloš 

Vystrčil. Poté se rozhovořil o vlastním pojetí pohybu ve městě: 

„Přiznám se, že nejvíce preferuji městskou mobilitu, která spoléhá na 

vlastní nohy. Kam můžeme dojít pěšky, tam bychom měli chodit pěšky, 

kam můžeme doběhnout, tam bychom měli doběhnout. A teprve pokud 

to není možné, měli bychom přemýšlet o jiných dopravních 

prostředcích, přičemž bychom měli upřednostňovat ty ekologické.“
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AKCE VE MĚSTECH
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VÝSTAVA CITYCHANGERS
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VÝSTAVA CITYCHANGERS
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VÝSTAVA CITYCHANGERS
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HOVOŘME O HODNOTĚ VEŘEJNÉHO PROSTORU
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SPANILÉ JÍZDY: CHCEME JEZDIT BEZPEČNĚ

Více na 
https://www.dobramesta.cz/novinky/1168
https://www.dobramesta.cz/novinky/1175
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Jitka Vrtalová

Partnerství pro městskou mobilitu

jitka@dobramesta.cz

Tel. 603 432 172

www.dobramesta.cz

Děkuji za pozornost!

mailto:jitka@dobramesta.cz
http://www.praha-suchdol.cz/smacker

